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 Elmondta, hogy a nagyszámú
érdeklõdõ továbbra is támoga-
tásáról biztosította városunkat,
segítséget ígértek (3 millió Ft-ot)
a temetõi út megépítésére. Mint
mondta, a fõvárosiak úgy érzé-
kelték, hogy az utóbbi idõben
jelentõsen javult a szarvasi teme-
tõk állapota. Ehhez a témához
kapcsolódóan a polgármester
megköszönte az egyházaknak il-
letve a KOMÉP dolgozóinak azt,
hogy Mindenszentek Napjára ki-
takarították a temetõket.

Babák Mihály ismételten fel-
hívta a figyelmet arra, hogy vá-
rosunkban a fürdõ felújításának
megkezdéséig még mûködik a
fürdõ, s mindenkit arra kért,
hogy éljen is ezzel a lehetõség-
gel. Külön kiemelte azt, hogy a
diákoknak kedvezményt bizto-
sítanak.

A november 3-i alakuló testü-
leti ülésrõl szólva kifejezte afe-
letti örömét, hogy a képviselõk-
nek sikerült konszenzusra jutni-
uk, s reményét fejezte ki, hogy a
jövõben is együtt tudnak majd
gondolkodni, dolgozni a város
érdekében. Gratulált a megala-
kuló kisebbségi önkormányzat-
ok tagjainak is, hozzátéve, hogy

A polgármester hírei
Az elmúlt hét eseményeirõl szólva Babák Mihály polgár-
mester elõször arról a találkozóról beszélt, melyet Szarvas
Város Baráti Körének budapesti tagozata tartott kedden a
fõvárosban.

a város mindenképpen számít
munkájukra, segítségükre.

Szólt arról, hogy készülnek az
Önkormányzat szakbizottságai-
nak munkatervei is, melyhez ja-
vaslatot várnak az állandó meg-
hívottak személyére vonatkozó-
an. A javaslatokról a bizottságok
maguk döntenek majd. A témá-
hoz kapcsolódóan elmondta
még, hogy a közeljövõben � kis
költséggel � átalakítják a II.sz.
tanácstermet a bizottságok ré-
szére. Eltávolítják a padsorokat,
s helyükre munkaasztalok és
székek kerülnek.

A megyegyûlés megalakulása
kapcsán elmondta, hogy annak
elnöke Varga Zoltán lett, míg a
gazdasági bizottság elnöki tisz-
tét Domokos László tölti be.

Egy komoly gondról is emlí-
tést tett a polgármester, neveze-
tesen arról, hogy a Vasipari Óvo-
da mûszaki állapota nem megfe-
lelõ. Elmondta, hogy keresik a
mûszaki és pénzügyi lehetõsége-
ket ennek orvoslására. Befeje-
zésül szólt arról, hogy pont ke-
rült két jelentõs beruházás végé-
re � pénteken ünnepélyesen át-
adják a felújított autóbusz-pálya-
udvart és a Kossuth teret.

E jeles nap alkalmából szerve-
zett kari tudományos és mûvésze-
ti rendezvényt Szakács Mihályné
dr. fõigazgató köszöntõje és az
Európai és nemzeti értékekrõl
szóló elõadása nyitotta meg.

Ezt követõen szekcióüléseket
tartottak Irodalom és mûvésze-
tek, Pedagógia és módszertan, il-
letve Társadalomtudomány téma-
körökben.

Az Irodalom és mûvészetek
szekció vezetõje Sipos Lászlóné
volt, a Pedagógia és módszertan
szekciót E. Szabó Zoltán, a Társa-
dalomtudomány szekciót pedig
Lipcsei Imre vezette.

A szekciók idõpontjának sajná-
latos egybeesése miatt az Irodalom
és mûvészetek szekcióját választ-
va hat elõadó remek elõadását
hallgathattam meg. Virágné Hor-
váth Erzsébet, a konferencia szer-
vezõje Arcok és (ál)arcok címmel
beszélt az identitás megjelenésé-
rõl a lírában és a költészet reagálá-
sáról az értékválságra, értékválto-
zásra. Juhász Orsolya mondandó-
jában a presztizsértéket és az ön-
értéket állította szembe a gyer-

A Magyar Tudomány
Napja Szarvason

�A mindenséggel mérd magad!� - írta egyszer József Attila. E
mottó szellemében rendezték meg 2002. november 4-6-ig
immár hatodik alkalommal a Magyar Tudomány Napját a szar-
vasi Tessedik Sámuel Fõiskola Pedagógiai Fõiskolai Karán.

mekirodalomban, majd Sipos
Lukrécia elõadásában egy román
verset hallgathattak meg a jelenlé-
võk. Szarka Péter Brassai Sámuel
nyelvészeti munkásságáról adott
átfogó képet, amit Sipos Lászlóné
szavai követtek a vers és verstaní-
tás nehézségeinek okairól. A szek-
cióülést Bliznákné Dudás Julian-
na elõadása zárta a zene közmû-
velõdési értékérõl és a zenei tá-
mogatottság hiányáról napjaink-
ban. A programon résztvevõk a
kar mûvésztanárainak kiállítását
is megtekinthették. Név szerint E.
Szabó Zoltán, Görgényi Tamás,
Lonovics László és Szabó Julianna
munkái voltak láthatók a fõisko-
la épületében. Ezen események
után Csapó Benõ, a Szegedi Tudo-
mányegyetem tanárának Tudás és
érték címet viselõ elõadását hall-
gathatták meg az érdeklõdõk,
amit a szekciók értékelése köve-
tett. A rendezvény utolsó napján
Kari diákkonferenciára került
sor, ahol a hallgatók bizonyíthat-
ták be jó elõadói képességüket a
megjelenteknek felkészítõtaná-
raik segítségével.                          J.K.

Múlt és jelen
Emlékmûsor a gimnázium fennállásának

200. évfordulójára
November 8. 18 óra, Mûvelõdési Központ

1. Megnyitó: Dr. Kepenyes János igazgató
2. Városi Kamarakórus. Vezényel: Dr. Lengyel Albertné
3. Emlékidézõ

Beszélgetés és ízelítõ az elmúlt évtizedek diákjainak egy-
kori mûsoraiból. Közremûködik Csasztvanné Vass Edit
(ének), Bajusz Katalin, Brachna Irén, Csörsz Tünde (vers).
Mûsorvezetõ: Dr. Kutas Ferenc.

4. Zenés-táncos összeállítás mai diákok részvételével. Szer-
kesztette: Hódsági Ferencné, mûsorvezetõ Juhos Petra.

� Néptánc
� Kiszely Nóra és Szilágyi Csaba hangszerkettõse
� Zongoraduó: Pécsváradiné Tóth Anikó - Pécsváradi Ge-

orgina
� Énekszóló: Gócza Csilla
� Ének-kettõs: Lengyel Tünde - Ugyan Gabriella
� Aerobic
� Társastánc

Minden volt diákunkat és Szarvas lakosait
szeretettel várjuk.

Folytatás az 1. oldalról
A polgármester programbeszé-

débõl ezt követõen kiderült, hogy
négy év után sem könnyebb a
publikum elé állni, de Babák Mi-
hály természetesen megbirkózott
a feladattal, mindenek elõtt köszö-
netet mondva a választóknak

Mindenki a városért
azért, hogy újra van a városnak
18 fõs kéviselõ-testülete. A testü-
let nevében ígérte: tisztességgel,
becsülettel, alázattal igyekeznek
rászolgálni a bizalomra. Köszönt-
ve képviselõtársait annak a re-
ménynek adott hangot, hogy a
pártoskodást mindenki kívûl
hagyva a legfontosabb dologért,
Szarvas fejlõdéséért dolgozik a
következõ idõkben. Programját
ismertetve továbbra is a gyere-
kekrõl, fiatalokról, pályakezdõk-
rõl, családokról, idõsekrõl való
gondoskodást emelte ki, kon-
szenzussal, a pályázati lehetõsé-
gek kihasználásával, a nyilvános-
ság elõtt. Részletekre rátérve az el-
kezdett beruházások befejezését
emelte ki, s részleteiben is megem-
lített a készülõ ciklusprogramból
több elemet. A polgármester
programismertetõje után az alpol-
gármester választás következett,
titkos szavazással, egyhangúlag
megválasztották dr. Gyalog Sán-
dort, s elfogadták az elõterjesztett

illetményét is: 132 ezer forint havi
fizetést és 60 ezer forint havi költ-
ségtérítést. Az alpolgármester után
a bizottsági elnökökrõl, képvise-
lõ-, és külsõ tagokról szavaztak,
végig egyhangúlag, igenlõen. A
záró szakaszban Földesi Zoltán a
szocialista frakció nevében tolmá-
csolta gratulációját képviselõtársa-
inak, röviden elemzte az esztendõ
két választásának következmé-
nyeit, majd indokát adta annak,
hogy a nekik felajánlott alpolgár-
mesteri posztot miért nem töltik
be. Mint mondta, a választói aka-
rat annyira egyértelmû volt, hogy
úgy döntöttek, ebben az összeté-
telben nem érdemlik az alpolgár-
mesterséget. Elmondta azt is, hogy
a város érdekeit szolgáló dönté-
sekben, bizottsági munkájukkal
szeretnének a város fejlõdéséért
dolgozni. Legvégül Domokos
László a térség országgyûlési kép-
viselõje köszöntötte a képviselõ-
ket, sikeres ciklust, jó munkát kí-
vánva.

Folytatás az 1. oldalról
� Ha Vajda Péter látná az ün-

nepi készülõdést, az ünnepsé-
get, ha hirtelen itt teremhetne,
mit gondol, elégedett lenne?

� Szerintem nem összehasonlít-
ható ez a kor azzal a korral, de
azért úgy gondolom Vajda Péter
mindenek elõtt elszörnyedne, mi
mindent kell ma tanulni egy diák-
nak, s valószínûleg csodálkozna,
hogy egy sor dolgot miért kell
megtanulni. Biztos elcsodálkozna
például azon is, hogy az õ korá-
hoz képest a mai gyerekek írása
milyen csúnya, neki talán olvasha-
tatlan is lenne.

� Gondolom, azért örülne is,
hogy létezik kétszáz év után is
ez a gimnázium...

� Igen nyilván örülne, hogy
fennmaradt az iskolája, bár
azon már megint csodálkozna,
hogy az õ elveinek, aki csak pár
esztendeig volt igazgató, ilyen
nagy ma is a népszerûsége.

� A múltidézés után, kicsit
nézzünk elõre: mit gondol, ho-
gyan kell ma dolgozni ahhoz,
hogy újabb kétszáz év múlva is
tudjon ünnepelni a Vajda Péter
Gimnázium?

� Demográfiai adatokra ala-
pozott tény, hogy már 10 év
múlva fele ennyi, ilyen életkorú
gyerek lesz a térségben, mint
most. Ebbõl következõen éle-

A kultúra egymásra
épülõ elemei

zõdni fog a térség középiskolái
között a harc a fennmaradáshoz
szükséges létszám érdekében.
Az is biztos, hogy a nagyvárosi �
csabai, szegedi � középiskolák
erõs kampányt folytatnak majd,
s elõfordulhat, hogy a térség kö-
zépiskolái közül lesz, amelyik
megszûnik. Hiszem, hogy a szar-
vasi nem lesz ezek között. A
gimnáziumi képzés fennmara-
dásának és fejlesztésének egyik
fõ eleme a nyelvoktatás erõsíté-
se. Amennyiben a gimnázium
biztosítani tudja a nyelvórák
mennyiségét � természetesen a
megfelelõ minõséggel együtt �
ahhoz, hogy sikeres államvizs-
gát tegyenek a tanulók, akkor
nagyot lépünk elõre. Ezen a té-
ren már most is komoly eredmé-
nyeink vannak, idén, az érettsé-
gi idején 65 tanuló rendelkezett
középfokú, �C� tipusú állami
nyelvvizsgával. Jelentõsen nö-
veltük a �reál� osztályokban is a
nyelvórák számát, ez növelte is
az érdeklõdést a képzési forma
iránt, s ha a közoktatási törvény
úgy alakul, ahogyan most remél-
ni lehet, akkor elérhetõ, hogy az
érettségizett fiatalok legalább
egy nyelven európai szinten tud-
janak majd kommunikálni. Sok
más fontos kérdés mellett szerin-
tem ez a kulcsa a fennmaradás-
nak, a fejlõdésnek.                T. L.

Emlékkönyv a gimnáziumról
Alapításának 200 éves évfor-

dulójára Emlékkönyvet jelente-
tett meg a Vajda Péter Gimnázi-
um. 270 oldalon át juthat el ol-
vasója az intézmény történeté-
ben az 1802-es alapítástól napja-
inkig. A tartalmas és tetszetõs
borítón  (Lóránt Demeternek, az
iskola volt tanulójának munká-
ja) a névadó Vajda Péter portré-
ja és az iskola három olyan épü-
lete látható, amely eredetileg is
a gimnázium céljaira épült.

A kiadvány 270 oldala két
szerkezeti egységre oszlik. Az
Emlékkönyv a múlttal foglalko-
zik 160 oldalon, az Évkönyv a

2001/2002-es tanév eseményei-
vel. Az Emlékkönyv elsõ fejeze-
tében a gimnázium története ol-
vasható. A fejezetek különbözõ
korok történetíróinak munkái-
ból valók. Ezt követi két név-
sor: a gimnázium igazgatóinak
és tanárainak neve 1802-2002-
ig; majd egy másik böngészõ: a
gimnázium története évszámok-
ba sûrítve.

A következõ fejezetben az
Öregdiákok Baráti Köre mutat-
kozik be: alapszabályát, az álta-
la alapított díjakat, a díjazottak
neveit ismerteti, de szerepelnek
az összeállításban a régi diákok
emlékei is, amelyek bepillantást
engednek a hajdani diákéletbe.

Az Akikre büszkék vagyunk c.
fejezet neves tanárok és diákok
portréit tartalmazza az 1800-as
évektõl  napjainkig.  Van kö-
zöttük alig harminc éves fia-
talember, aki amerikai egye-
temen  tanít, egy mási k  a  sze-
gedi JATE rektorhelyettese is
volt. Az Alkotók és alkotások
c í m s z ó  a l a t t  m u t a t j a  b e  a
könyv azokat a volt diákokat
é s  m u n k á j u k a t ,  a k i k  l e g -
alább egy önálló kötetet tettek
közzé, a Tárlat pedig volt diá-
kok festményeinek reprodukci-
óit tartalmazza.

A Volt egyszer... cím egy �me-
sés� fejezetet takar. A gimnázi-
um mai tanárai emlékeznek a
nem túl távoli múlt ma már nem
létezõ dolgaira: az irodalmi
színpadra, a videoszakkörre, az
iskolaszövetkezetre, az ifjúsá-
gi tsz-re, a politechnikai okta-
tásra; megismerhetik az olva-
sók a  tanárok véleményét a
�nyolcosztályos�-ról. Mindeze-
ket több mint száz archív fotó
kíséri, többségük ma már doku-
mentum értékû.

Az Évkönyv a hagyományos
évkönyv-szerkezetet követi. Ol-
vashatók benne a különbözõ
szaktárgyi munkaközösségek
m u n k á j á r ó l  s z ó l ó  b e s z á m o -
lók; a tanév díjazott tanulói-
nak nevei;  az iskolaújság,  a
Hidegzuhany összeállítása; az
iskola dolgozóinak és tanulói-
nak névsora.

A szerkesztõk (dr. Kutas Fe-
renc, Pécsváradi Antal, Szloszjár
Emília) változatos anyagot állí-
tottak össze. A könyv olyan ér-
ték, amely legfeljebb negyedszá-
zadonként ismételhetõ meg, s
olyan, amelynek értéke az idõ
múlásával egyre nõ.

Az érdeklõdõk az iskola
könyvtárában vásárolhatják
meg.

Röviden
Blaskó-est

Szarvas Város Barátainak
Köre következõ Korona-pódi-
um estjének vendége Blaskó Mi-
hály magyar és szlovák nyelven
alkotó költõ lesz. A rendezvényt
november 12-én, kedden 17
órától tartják a Korona Étterem-
ben. A költõt bemutatja Koszti
Pál, a baráti kör elnöke, minden
érdeklõdõt szeretettel várnak.

Alapítványi bál
A Tehetség és Siker Alapít-

vány az idén is megrendezi ha-
gyományos bálját november 16-
án 19 órától, a Fõ téri iskola tor-
natermében. A zenét a Bibuczi
Zenekar szolgáltatja, a sztárven-
dég Csepregi Éva. Jelentkezni le-
het november 11-ig a Fõ tér 3.
sz. alatt Fodor Mariann szabad-
idõ szervezõnél, vagy a követ-
kezõ telefonszámokon: 311-
296, 312-172.

Verseny szlovákul
Szarvasiak jelentkezését is

várják a Békés megyei felnõtt
szlovák vers-, mese- és próza-
mondó versenyre, melyet no-
vember 16-án, szombaton 10
órától tartanak az Arany János
Mûvelõdési Házban (Békéscsa-
ba VII. Mezõmegyer,  Kossuth
u.  1.  sz.) .  Az érdeklõdõk je-
lentkezését a fenti címen vár-
j á k  s z e m é l y e s e n ,  l e v é l b e n
vagy a 66/431-552-es telefon-
számon. A szarvasiak jelentkez-
hetnek Frankó Annánál is, akit a
66/210-165-ös telefonszámon
lehet elérni.

MSZP-gyûlés
Az MSZP Szarvasi Szervezete

értesíti tagságát és az érdeklõdõ-
ket, hogy soron következõ váro-
si gyûlését november 07-én, csü-
törtökön 17 órai kezdettel tartja a
Szabadság u. 36. szám alatt .

Kisgazda taggyûlés
A Független Kisgazdapárt Szar-

vasi Szervezetének Vezetõsége ér-
tesíti a tagságot, hogy soron követ-
kezõ taggyûlését 2002.november
8-án (péntek) 18.00 órától tartja a
Lengyel-palotában.


